
Veliko Gradi{te najavljuje nove
planove za Srebrno jezero

Grade halu,
trim-stazu i
bazen Strana VI

Godina deveta, broj 628, dodatak za Brani~evski okrug

Po`areva~ka gimnazija 
obele`ila svoj dan 

Susret sa
pro{lo{}u 
i velikanima

Strane IV - V

P E TA K ,  3 0 .  s e p t e m b a r  2 0 1 6 ,  b r o j  6 9 4 1 ,  g o d i n a  X X ,  c e n a  4 0 d i n ,  2 0 d e n ,  1 K M ,  0 , 5 E U R  ( C G ) ,  5 k u n a  w w w . d a n a s . r s

Ilu
str

ac
ija

: M
. \

erl
ek

Direktor PD „Rekultivacija i 
ozelenjavanje“ podneo ostavku 

Preduhitrio
smenu

Strana VI

Prilikom posete @agubici povodom Dana op{tine, 
premijer najavio milionska ulaganja u Homolje

Vu~i}: Ne interesuju me 
partije, va`ni su projekti

@agubica - Predsednik Vlade Srbije,
Aleksandar Vu~i}, najavio je milionska
ulaganja u Homolje prilikom posete
@agubici povodom Dana op{tine. Pri-
sustvovali su brojni gosti, me|u kojima
je bio i Aleksandar Vulin, ministar za
rad, zapo{ljavanje, bora~ka i socijalna
pitanja. Jo{ tokom parlamentarnih iz-
bora, premijer Vu~i} je obe}ao da }e
posetiti ovaj kraj koji je tada postao po-
znat {irom Srbije, izme|u ostalog i
zbog visokog procenta glasova koji je
osvojila Srpska napredna stranka. 

Borave}i u op{tini @agubica, Vu~i} je
ipak rekao da njegova poseta nije bila sa-
mo ispunjavanje tog obe}anja, ve} da je

primarni razlog zna~aj koji ovaj deo Sr-
bije ima za njen razvoj, kao i turisti~ki po-
tencijal koji poseduje. On je me{tanima
sela Sige i Milanovac rekao da je Srbija,
prvi put u novijoj istoriji, uspela da ostva-
ri suficit u prvih devet meseci, koji izno-
si 270 miliona evra, i da zato sada posto-
je uslovi da se taj novac vi{e raspodelju-
je. Obra}aju}i se predstavnicima ove, ali
i ostalih lokalnih samouprava u Brani-
~evskom okrugu i {ire, Vu~i} je naglasio:

- Iz razli~itih ministarstava mo`ete
da dobijete novac, ali morate da do|e-
te s projektima. Ne interesuju me par-
tije, va`no je da do|ete sa gotovim
projektima. Spremni smo da ukoliko
neko `eli da napravi fabriku, obezbe-
dimo sve pristupne saobra}ajnice, sa-
mo morate do}i sa projektima, nagla-
sio je premijer.

M. V. - Z. V.
Strane II – III

Grejanje na teritoriji Grada Po`arevca 
mo`e da po~ne i pre 15. oktobra

Spremni za 
grejnu sezonu

Investicionim radovima u ovoj godini
stvoreni su uslovi za 500 novih priklju~aka,
od ~ega je oko 40 odsto realizovano Strana II

Put Gornjak - @agubica }e biti zavr{en do
juna slede}e godine i izgleda}e kao „pista“
Spremni smo da ukoliko neko `eli da

napravi fabriku, obezbedimo sve pristupne
saobra}ajnice, isti~e premijer

Vu~i} sa saradnicima u @agubici
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Prilikom posete @agubici povodom     

Vu~i}: Ne  
partije, 

@agubica - Predsednik Vlade
Srbije, Aleksandar Vu~i}, naja-
vio je milionska ulaganja u Ho-
molje prilikom posete @agubici
povodom Dana op{tine. Prisu-
stvovali su brojni gosti, me|u
kojima je bio i Aleksandar Vu-
lin, ministar za rad, zapo{ljava-
nje, bora~ka i socijalna pitanja.
Jo{ tokom parlamentarnih iz-
bora, premijer Vu~i} je obe}ao
da }e posetiti ovaj kraj koji je ta-
da postao poznat {irom Srbije
izme|u ostalog i zbog visokog
procenta glasova koji je osvoji-
la Srpska napredna stranka. 

Borave}i u op{tini @agubica,
Vu~i} je demantovao da je njego-
va  poseta bila samo ispunjavanje

tog obe}anja, ve} da je primarni
razlog zna~aj koji ovaj deo Srbije
ima za njen razvoj, kao i turisti~-
ki potencijal koji poseduje. On je
me{tanima sela Sige i Milanovac
rekao da je Srbija, prvi put u no-
vijoj istoriji, uspela da ostvari su-
ficit u prvih devet meseci, koji iz-
nosi 270 miliona evra, i da zato
sada postoje uslovi da se taj no-
vac vi{e raspodeljuje. Obra}aju}i
se predstavnicima ove, ali i osta-
lih lokalnih samouprava u Brani-
~evskom okrugu i {ire, Vu~i} je
naglasio:

- Iz razli~itih ministarstava
mo`ete da dobijete novac, ali vi
morate da do|ete s projektima.
Ne interesuju me partije, va`no

Po`arevac - Grejna sezona na
teritoriji grada Po`arevca, koja
se obavlja putem daljinskog vre-
lovoda iz kostola~kih termoelek-
trana, po~inje najkasnije od 15.
oktobra, mada to zavisi i od vre-
menskih prilika.  Ove nedelje bi
trebalo da po~ne dopuna siste-
ma, delimi~no ispra`njenog
zbog remontnih poslova koji su
pri kraju, kao i investicionih ra-
dova tokom godine. Nakon toga
usledi}e tople probe, koje }e se
izvoditi od 1. do 15. oktobra i po-
lako se preto~iti u grejnu sezonu. 

- Mada se ne o~ekuju niske
temperature do 15. oktobra, bi-
}emo spremni da po~nemo sa
grejanjem i ranije, izjavio je Mir-
ko Aran|elovi}, pomo}nik di-
rektora za investicije „Toplifika-
cije“.

Za grejanje prose~nog dvo-
sobnog stana ~ija je povr{ina
oko 50 kvadrata, u Po`arevcu se
mese~no pla}a samo oko 2.000
dinara. Ovo je, u odnosu na osta-
le gradove u Srbiji, veoma po-
voljna cena, pa se zato gra|ani i
ne odri~u takvog vida grejanja,
po{to je svako drugo znatno
skuplje, bilo da se radi o grejanju
na struju, na drva ili naftu. Do
pro{le jeseni grejanje se pla}alo
prema povr{ini, odnosno kubi-
ka`i objekta, ali je od septembra
pro{le godine uveden novi tarif-
ni sistem. Ovaj sistem sastoji se
iz dva dela - fiksnog, koji ~ini 80

odsto od ukupnih tro{kova i va-
rijabilnog koji ~ini preostalih 20
odsto.

Ina~e, korisnici po`areva~ke
„Toplifikacije“ greju se preko to-
plovoda koji kao energent kori-
sti toplu vodu iz kostola~kih ter-
moelektrana, koje rade u sve tri
smene, pa se zato i stanovi i ku}e
u sezoni greju non-stop - 24 sa-
ta.

Na sednici Nadzornog odbo-
ra preduze}a upu}en je predlog
gradskoj Skup{tini da se cena
fiksnog dela smanji za {est od-
sto. Do po~etka grejne sezone
postoji mogu}nost da kupci to-
plotne energije podnesu zahtev
za privremeno ili trajno isklju~e-

nje sa sistema. Kod privremenog
isklju~enja i dalje se pla}a 50 od-
sto fiksnog dela tro{kova. U pro-
teklih godinu dana podneto je
sedamdesetak zahteva za isklju-
~enje sa mre`e. Neki su ve} is-
klju~eni, pojedini su se predomi-
slili pa odustali, a ostali zahtevi
jo{ stoje kako bi se kupci oprede-
lili kako }e dalje.  

Investicionim radovima u
ovoj godini stvoreni su uslovi za
500 novih priklju~aka, od ~ega je
oko 40 odsto ve} priklju~eno, a
nekih 20 do 30 odsto bi}e u na-
redne dve do tri godine. U skori-
je vreme zavr{eni su radovi u
Sinjskoj ulici, Senjanin Ive je pri
kraju. U Bo{kovoj ulici, gde je

osamdesetak porodi~nih stam-
benih objekata, radovi po~inju u
ponedeljak, a rok za zavr{etak je
120 dana, ako poslu`i vreme.

- Lokacije koje su zavr{ene
proletos su spremne, ostalo je da
se Sin|eli}evoj ulici podstanica u
Domu tehnike priklju~i na stru-
ju. Isti poslovi su predvi|eni i u
Crnogorskoj. Tamo{nja podsta-
nica bila je predvi|ena za mno-
go ve}u zonu, ali ove godine nije
bila predvi|ena izgradnja pripa-
daju}e sekundarne mre`e, ve}
samo primarni priklju~ak i pod-
stanica. Jedan deo kupaca koji je
bio privezan za problemati~nu
podstanicu u Novosadskoj ulici
preba~en je na ovu u Crnogor-
skoj, kazao je Aran|elovi}. Zavr-
{eni su radovi i u Izvorskoj i Ni-
kole Tesle, gde je priklju~eno pe-
desetak novih kupaca i stvoreni
uslovi za jo{ trideset.

- Gde smo dobili saglasnost u
dvori{tima smo postavili i {ahto-
ve i ovi korisnici se mogu veoma
lako priklju~iti na sistem po pu-
{tanju u rad podstanice, a kada
ispune tehni~ke uslove, naveo je
An|elkovi}. Z. V.

Grejanje na teritoriji Grada Po`arevca mo`e da po~ne i pre 15. oktobra

Spremni za grejnu sezonu

Beograd - Elektroprivreda Sr-
bije saop{tila je da za gra|ane
ugalj nije poskupeo, budu}i da
oni mogu, kao krajnji kupci, da
kupe ugalj direktno od EPS-a,
po starim cenama.

„Korigovane cene koje se na-
vode u izve{tajima pojedinih
medija odnose se isklju~ivo na
preprodavce, zapravo trgovce
ugljem“, obja{njava se u saop-
{tenju EPS-a i dodaje da su te
odluke o korekciji donete u skla-
du sa poslovnom politikom
kompanije za prodaju uglja pre-
prodavcima, koji su blagovre-
meno upoznati sa promenama.

Cilj svake tr`i{no orijentisane
kompanije, kakva je i Elektro-
privreda Srbije, jeste uspe{no
poslovanje, {to, kako se navodi,

u ovom slu~aju podrazumeva
prodaju {to vi{e uglja krajnjim
kupcima, bez posrednika.

„Smatramo da je nedopusti-
vo dovo|enje ~italaca u zablu-
du da }e obi~ni gra|ani pla}ati

skuplji energent, kada to uop-
{te nije slu~aj, jer cena za njih
nije korigovana“.

Svi gra|ani koji su zaintere-

sovani za kupovinu uglja di-
rektno u Ogranku RB „Koluba-
ra“ mogu kupiti sirovi ili su{e-
ni ugalj, koga ima dovoljno, po
staroj ceni od 3.452,42 dinara
po toni sirovog uglja, odnosno

8.430,54 dinara po toni su{e-
nog uglja. Za direktnu kupovi-
nu uglja od EPS-a, zaintereso-
vani treba da donesu fotokopi-
ju li~ne karte na arhivu Komer-
cijalnog sektora RB „Kolubara“
u naselju Vreoci, ili da po{alju
po{tom na adresu: JP EPS,
Ogranak RB „Kolubara“, Ko-
mercijalni sektor, Ul. Di{e \ur-
|evi} BB, 11560 Vreoci. Po pre-
daji kopije li~ne karte i zahteva
za kupovinu, gra|ani }e biti
kontaktirani od strane zaposle-
nih u Slu`bi prodaje uglja, na-
vodi se u saop{tenju EPS-a.

Z. V.

EPS saop{tio da je za gra|ane ugalj skuplji samo na privatnim stovari{tima

Stara cena za direktnu kupovinu

Svi gra|ani u ogranku RB „Kolubara“
mogu kupiti sirovi ili su{eni ugalj, po
staroj ceni od 3.452,42 dinara po toni,
odnosno 8.430,54 dinara

Gastarbajteri
otkazuju grejanje
Po`arevac - Od oko 8.800 korisnika,
koliko ih ima po`areva~ko javno preduze}e
„Toplifikacija“, na zahtev korisnika, sa
toplovoda je dosad isklju~eno njih 439, od
kojih su skoro svi gastarbajteri. Od ovog
broja, 362 isklju~eno je privremeno, a

priklju~ka se trajno odreklo 77 korisnika.
Razlog nije besparica, ve} realnost. 
- Na{i ljudi koji `ive i rade u inostranstvu u
domovinu dolaze sve re|e, i borave sve
kra}e - oko dve nedelje u proseku, pa
smatraju beskorisnim da svih 12 meseci
pla}aju grejanje, izjavio je Toma Mihailovi}
iz „Toplifikacije“. Ve}ina koja otkazuje
grejanje nije se trajno odrekla priklju~ka, pa
je za isklju~enje platila taksu od 1.600
dinara, dok onih 77 „trajnih“ za isklju~enje
pla}aju jo{ manje, odnosno polovinu
fiksnog dela svog mese~nog ra~una. 
- U oba slu~aja i kad se radi o
privremenom i kad se radi o trajnom
isklju~enju, ona se obavljaju u najkra}em
periodu, za maksimalno nekoliko dana,
blombiranjem ventila. Ukoliko je re~ o ku}i
dovoljan je samo zahtev za isklju~enje,
privremeno ili trajno, dok vlasnici stanova
moraju da pribave i saglasnost skup{tina
stanara, napominje Mihailovi}. 

Investicionim
radovima u ovoj
godini stvoreni
su uslovi za 500
novih
priklju~aka, od
~ega je oko 40
odsto
realizovano

Golubac - Drugi sajam zapo{lja-
vanja odr`an je Golupcu koji je
izazvao veliko interesovanje
nezaposlenih. Na sajmu je u~e-
stvovalo 15 poslodavaca koji su
iskazali potrebe za konobare,
kuvare, pomo}nike ugostitelja,
gerontodoma}ice i radnicima
za preradu vo}a i povr}a.

Nacionalna slu`ba za zapo-
{ljavanje, Filijala Po`arevac, u
sve~anoj sali op{tine u Golupcu
organizovala je sajam zapo{lja-
vanja, drugi po redu u ovoj go-
dini. Na sajmu je u~estvovalo
15 poslodavaca koji su iskazali
potrebu za 64 slobodnih mesta.
Za ovaj sajam pozvano je preko
320 od 549 aktivnih tra`ioca za-
poslenja od kojih je 126 mladih
do 30 godina starosti sa pod-
ru~ja ove podunavske Op{tine.

- Ovom prilikom ̀ elim da se

zahvalim rukovodstvu op{tine
Golubac {to nam je ustupilo
sve~anu salu bez naknade za
organizaciju ovog sajma, koji
od 2010. godina nije organizo-
van u na{oj ispostavi u ovom
gradu na Dunavu, naglasila je
direktorka Nacionalne slu`be
za zapo{ljavanje filijale Po`are-
vac, Sonja Miri}. Prvi sajam bio
je po~etkom ove godine u Po-
`arevcu i do sada efekat tog saj-
ma je 46 odsto zaposlenih u~e-
snika  kod poslodavaca koji su
bili na tom sajmu.

Otvaraju}i sajam zapo{lja-
vanja u Golupcu zamenik
predsednika op{tine Sa{a Mar-
janovi} je istakao da lokalna sa-
mouprava u saradnji sa NSZ
putem subvencija pomogla
otvaranju novih radnih mesta
u pojedinim poslovnim firma-

Na drugom sajmu zapo{ljavanja   

Otvorena 64 nova 

Najjeftinije daljinsko grejanje u Srbiji: Radovi na toplifikaciji grada

Radnici „Toplifikacije“ na delu
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   Dana op{tine, premijer najavio milionska ulaganja u Homolje

interesuju me 
va`ni su projekti

Iraklija, Po`arevac - Delegaci-
ja grada Po`arevca boravila je
nedavno u poseti Gr~koj po-
vodom obele`avanja 100. go-
di{njice izgnanstva gra|ana
onda{nje D`umaje (danas
Iraklija, op{tina u oblasti Se-

res) u Po`arevac od 1916. do
1918. godine.

Delegacija grada Po`arev-
ca u ~ijem sastavu su bili Mi-
li} Jovanovi}, zamenik pred-
sednika Skup{tine grada,
Dragan Kosti}, ~lan ve}a, i dr
Miroljub Manojlovi}, istori-
~ar, na poziv Kacikijadisa
Kleantisa, gradona~elnika
Iraklije, u~estvovala je na ma-

nifestaciji „100 godina od iz-
gnanstva stanovnika D`uma-
je 1916 - 1918. u Po`arevcu“. 

Naime, srpskoj ali i po`a-
reva~koj javnosti je malo po-
znato da je tokom Prvog svet-
skog rata od po~etka 1916. pa
do decembra 1918. godine u
Po`arevac i po`areva~ki kraj
bugarski okupator prognao
oko 5.000 stanovnika iz Do-
nje D`umaje (Grka i Vlaha).
Po`arevljani su ove izgnanike
prihvatili i pomogli im da
pre`ive. D`umajci - Irakli~a-
ni nisu nikada zaboravili svu
pru`enu pomo}, prijateljstvo
i humanost koju su ovde do-
`iveli. Se}anjem na tu golgo-
tu ovom manifestacijom, oni
otr`u od zaborava te te{ke da-
ne i sa pijetetom se odnose
prema na{im precima koji su

im spasili `ivote, isti~u}i da
bez pomo}i gra|ana Po`arev-
ca ne bi bilo ni njih sada. 

Prilikom otkrivanja spo-
men-obele`ja izgnanim D`u-
majcima, uz intoniranje srp-
ske i gr~ke himne, gradona-

~elnik Iraklije i Mili} Jovano-
vi} sve~ano su skinuli zastave
Gr~ke i Srbije otkriv{i spo-
men-obele`je, kraj koga su
delegacije oba grada polo`ile
vence. Upe~atljiva slika ove
manifestacije za po`areva~ku
delegaciju bila je i zajedni~ka
fotografija sa gospo|om koja
je sa~uvala ikonicu-panagiju,
koju je njena baka donela iz

Po`arevca 1918. po povratku
u D`umaju, ili pak pesma ko-
ju je izveo hor Iraklije, a koja
je ispevana u Po`arevcu 1918.
od strane jedne od progna-
nih, Evangelije Langazalije,
majke doktora Atanasija, ko-
ji je ostao da ̀ ivi u Srbiji. 

U programu manifestacije
provejavala je nit o iskova-
nom prijateljstvu izme|u
dva naroda u najte`im dani-
ma Prvog svetskog rata, kroz
se}anja potomaka izgnanih
sakupljenih u knjigu koja je
ovde i promovisana, preko
parastosa u crkvi, do otkriva-
nja spomen-obele`ja ̀ rtvama
izgnanstva u centru grada, u
budu}em parku posve}enom
izgnanicima. 

Z. Vasi}

Obele`ena stogodi{njica izgnanstva
stanovni{tva gr~kog grada D`umaje 

Sa~uvali ikonu i
pesmu spevanu 
u Po`arevcu

ma na podru~ju op{tina Golu-
bac i Veliko Gradi{te. 

- Nadam se i verujem da ~e
ubudu}e, kada budemo organi-
zovali ovakve manifestacije biti
mnogo ve}i broj poslodavaca
koji nude zaposlenje, od onih
koji tra`e posao. Imali smo  po-
`aravaju}u situaciju u prote-
klom periodu, kada smo nasle-
dili veliki broj nezaposlenih lica
i do`iveli krah jednog broja pri-
vrednih subjekata na podru~ju
na{e Op{tine i trudi}emo se ko-
liko je u na{oj mo}i da to obno-
vimo i popravimo na jedan ve}i
nivo. I dalje `elimo svima koji
ho}e da ula`u i obnavljaju pro-
izvodne kapacitete i pove}aju
proizvodnju, a time i zaposle-
nost, da pomognemo, a tako|e
da nastavimo i dobru saradnju
sa Nacionalnom slu`bom za za-

po{ljavanje u cilju realizaciji
razvojnih projekata i novog pri-
jema radnika, rekao je Marja-
novi}.

Najve}a gu`va je vladala na

{tandu Hladnja~e iz Brani~eva,
koja tra`i 20 radnika za prera-
du vo}a i povr}a, Hotela ,,Golu-
ba~ki grad’’ za prijem 10 radni-
ka, odnosno, konobara, kuvara

i sobarica kao i kod Udru`enja
gra|ana Organizacija mladih
,,Cupae’’ Golubac, koje je iska-
zalo potrebu za pet gerontodo-
ma}ica. Lj. Nastasijevi}

je da do|ete sa gotovim projek-
tima. Spremni smo da ukoliko
neko `eli da napravi fabriku, da
obezbedimo sve pristupne sao-
bra}ajnice, samo morate do}i sa
projektima, naglasio je premijer
i dodao.

- Pri~ali smo danas o pravcu
@agubica - Bor, koji je 49 kilo-
metara, o jo{ kra}em putu De-
spotovac - Bor, od 37 kilome-
tra, kao i o {irenju puta Para}in
- Zaje~ar, i ako nam budu ova-
ko prihodi i{li, onda }emo mo-
}i da ula`emo u sve te puteve i
njihovo povezivanje, rekao je
Vu~i}, dodaju}i da, kada je re~
o putu Gornjak - @agubica, on
}e biti zavr{en do juna slede}e

godine i izgleda}e, kako je na-
pomenuo, kao „pista“.

Program ovogodi{njeg obele-
`avanja obuhvatio je najpre otva-
ranje Spomen ~esme oslobodi-
la~kih ratova u mestu Sige, a po-
tom i otvaranje crpne stanice sa
potisnim cevovodom i rezervoa-
rom za vodu u mestu Milanovac,
koji }e re{iti problem sa pija}om

vodom koji godinama unazad
imaju, kako me{tani ovog sela,
tako i oni koji ìve u mestu Sige,
Krupaja Bliznak i Medve|ica.

Program obele`avanja Dana
op{tine @agubica,  zavr{en je sve-
~anom sednicom, koja je ove go-
dine odr`ana u Krepoljinu. Na
njoj se, izme|u ostalih, prisutni-
ma obratio i ministar Aleksandar
Vulin, koji se osvrnuo na otvara-
nje Spomen ~esme u mestu Sige:

- Kako mi pamtimo, tako }e
i nas jednog dana pamtiti. Vi
ste danas pokazali Srbiji kako
treba da se pamti. Otvorili smo
Spomen ~esmu i na njoj dva
znaka, krst i petokraku, dve ve-
like generacije u istoriji na{e ze-

mlje, naglasio je ministar i pod-
setio da je premijer Aleksandar
Vu~i} u @agubici rekao da }e
penzije i plate u javnom sekto-
ru biti pove}ane kao i da je obe-
}ao me{tanima @agubice da }e
do juna imati izgra|en put.

- Kad vam Vu~i} da re~, sa
tom re~ju mo`ete da idete u ban-
ku, to vam je kao hipoteka. I ~vr-
{}e i vrednije, poru~io je Vulin.

Sednici su, pored potpred-
sednika Skup{tine Srbije Vero-
ljuba Arsi}a, prisustvovali gra-
dona~elnik Po`arevca Bane
Spasovi}, i predstavnici svih lo-
kalnih samouprava iz okoline i
Brani~evskog upravnog okruga.

Z. V.

    u Golupcu u~estvovalo 15 poslodavaca i na stotine nezaposlenih

radna mesta

Se}anje na golgotu i pru`enu ruku spasa
Delegacija Po`arevca je primljena veoma srda~no i kako i dolikuje najiskreni-
jim prijateljima. Rukovodstvo i gra|ani Iraklije iskazivali su srda~nost, prija-
teljstvo i zahvalnost gostima iz Srbije, a delegacija Po`arevca je posebno bila
pozdravljena na po~etku manifestacije, kada je gradona~elnik Iraklije uputio
pozdrave svima u Po`arevcu i ukazao na istorijski zna~aj na{eg grada u istori-
ji obnovljenog Iraklija. Se}anje na golgotu i pru`enu ruku spasa, rekao je go-
spodin Kacikijadis Kleantis, ostaje kao amanet Irakli~ana i Po`arevljana da uz
se}anje na te te{ke dane i dalje negujemo i unapre|ujemo prijateljstvo, koje
je tada skovano kao zalog za mir i bolju budu}nost na{ih naroda.

Znamenja davne golgote

Mnogo zainteresovanih

Put Gornjak -
@agubica }e biti
zavr{en do juna
slede}e godine i
izgleda}e 
kao „pista“

Vu~i} u @agubici
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brani

Politi~ari ~esto la`u, izmi{ljaju,
pre}utkuju ili iskrivljuju istinu,
za{ti}eni poznatim krilaticama
„politika je kurva“ i „u politici je
sve dozvoljeno“. Zato nam
politi~ke debate, izjave i sednice
li~e na cirkus ili seoski va{ar. 

Mnogi misle da politi~ari to
rade da bi pobolj{ali svoj rejting,
ili se ulaguju svome lideru. Ima
tu i neke istine, ali razlog takvog
pona{anja je mnogo ozbiljniji i
va`niji. Ako se pokrene ozbiljna
tema sa argumentima koju vlast
mora da izbegne, pribegava se
unapred kovertiranim

mozgotvorinama koje
diskredituju sagovornika. 

Najpoznatiji slu~aj je
svojevremeno tvrdnja da je
Mi}unovi} jahao popove.
Godinama se ova ujdurma
koristila u cilju izbegavanja
polemike i nezgodnih tema. Ista
situacija je bila i sa
ombudsmanom kome se
pripisalo nepostoje}e krivi~no
delo od pre dvadeset godina, ili
sa Sa{om Radulovi}em kome je
„slu~ajno“ otkriveno da duguje
Amerikancima porez iz 2002.
godine. Prozvani mora na takve
tvrdnje da odgovori, jer nema
drugog izbora. Onda se razvije
polemika oko takve izmi{ljotke i
ozbiljna tema se potpuno
raspadne u parampar~ad.
Ovakva taktika je smi{ljena jo{ u
anti~koj Gr~koj i kori{}ena u
Rimskom carstvu, a kasnije u

svim svetskim diktatorskim
sistemima. Prakti~no od ovakve
taktike nema odbrane, jer je
ispljuvani sagovornik prinu|en
da se brani, bez mogu}nosti da
se na zapo~etu temu vrati. 

Osnovni su to postulati i
aksiomi koji se u~e u svim
izvitoperenim politi~kim
usavr{avanjima kvarnjaka ̀ eljnih
vlasti i opstanka na vlasti. Princip
je opstao vekovima, znatno
unapre|en razvojem medija i
sredstava informisanja, jer ima
~vrst oslonac u povr{nosti
gra|ana, nespremnih na
analiti~ko razmi{ljanje. Jedina
slabost taktike „izmisli neku
budala{tinu i izbaci protivnika iz
sedla“ jeste u tome da je
primenljiva samo u javnosti,
uglavnom u direktnim
prenosima na televiziji. Na
zatvorenim sednicama ne pali taj
{tos. Zato se najvi{e koristi na
sednicama skup{tine sa
direktnim TV prenosom. 

Osnovno pitanje koje se
postavlja jeste da li dr`avni
funkcioner mo`e da se krije iza

statusa politi~ara? U ure|enim
dr`avama sigurno ne. Kod nas je
sve uvrnuto i zakrivljeno, pa
ispada da i dr`avni funkcioneri na
najvi{im dr`avnim mestima
mogu da lupetaju, izmi{ljaju sve i
sva{ta, la`u gra|ane i nikom ni{ta.
Jo{ od Slobodana Milo{evi}a do
danas (~etvrt veka) po izjavama
najvi{ih dr`avnih funkcionera
nama je sve bolje i bolje, uspesi se
nì u, evropske integracije
napreduju, zakoni sve bolji... 

Novim la`ima se prikrivaju
stare, a svakom ko poku{a da
istinu istera na ~istinu se prika~i
neka bahanalija iz kuhinje
vlastodr{ca, tek da se mlati
prazna slama i tako u nedogled.
Pelje{e nas strane banke, strani
investitori, a ni na{i ne zaostaju
u otima~inama svih vrsta, kad se
ve} mo`e neka`njeno, jer narod
slu{a kozu, a ne vidi rog. 

Slavomir Lazarevi}

(PRE) MI[LJENJE

Novim la`ima se prikrivaju stare, 
a svakom ko poku{a da istinu istera na
~istinu se prika~i neka bahanalija 
iz kuhinje vlastodr{ca, tek da se 
mlati prazna slama i tako u nedogled

Narod slu{a kozu,
a ne vidi rog 

Po`areva~ka gimnazija obele`ila svoj dan  u prisustvu brojnih gostiju, profesora i 

Susret sa pro{lo{}u i vel
Po`arevac - Multimedijalnim
projektom pod nazivom „Susret
sa pro{lo{}u“, Po`areva~ka gim-
nazija obele`ila svoj dan u prisu-
stvu brojnih gostiju, profesora,
nekada{njih |aka i sada{njih
u~enika. Gimnazija u Po`arevcu
je osnovana 1862. godine i u to-
ku svog rada bele`ila je uspehe
svojih |aka i profesora. Iznedrila
je mnoge ~lanove Srpske akade-
mije nauka i umetnosti kao i
druge zna~ajne li~nosti za kultur-
ni i istorijski ̀ ivot Srbije.

- \aci ove ustanove pokrenu-
li su projekat „Susret s pro{lo{}u“
sa ciljem da se istaknu i osvetle
zna~ajna imena nekada{njih |a-
ka, kako bi budu}im generacija-
ma ostavili se}anje ko su i kakvi
su bili u~enici ove {kole, istakla je
direktorka Danijela @ukovski.

Na ovogodi{njem obele`ava-
nju Dana {kole, predstavljeni su
rezultati tih istra`ivanja. Shodno
tome tri hodnika ove {kole pone-
la su imena trojice zna~ajnih
imena, nekada{njih u~enika.

- Hodnik u prizemlju nosi}e
ime Pavla Savi}a, nekada{njeg
|aka, predsednika Srpske akade-
mije nauka i umetnosti, li~nosti
koja je dala doprinos fizici i pro-
nalasku fisije. Na prvom spratu

hodnik }e nositi ime Radomira
Luki}a, poznatog pravnika i pro-
fesora Pravnog fakulteta i na
drugom spratu hodnik }e nositi
ime Slobodana Stojanovi}a, na-
{eg poznatog knji`evnika i auto-

ra serije „Vi{e od igre“, istakla je
@ukovski.

Prisutnim gostima, u~enici su
putem pesme i kroz vizuelne efekte
jo{ vi{e priblì ili ove poznate li~no-
sti. Direktorka je istakla i da je dan

{kole prilika, da se sumiraju rezul-
tati istaknuv{i da je prethodna {kol-
ska godina bila veoma uspe{na.

- Bio je odli~an upis u~enika pr-
vog razreda i odli~an zavr{etak
maturanata. Na takmi~enjima su

Po`arevac - Po`areva~ko predu-
ze}e „Univer Savi}“, koga odliku-
ju uspe{no poslovanje i dru{tve-
no odgovorno pona{anje, doni-
ralo je name{taj za opremanje
kabineta geografije i istorije u

Osnovnoj {koli „Kralj Aleksan-
dar I“. Ovo, ina~e, nije prva do-
nacija firme koja proizvodi tako-
zvani plo~asti name{taj, jer su
pro{le godine poklonili mobilijar
iz svog bogatog asortimana za
kabinete hemije i fizike.

- Ovaj kabinet koriste u~enici
od petog do osmog razreda. Svi
rezultati koji su postignuti od
strane na{ih u~enika naro~ito iz

ova dva predmeta, verovatno su
bili podstrek preduze}u „Univer
Savi}“ da pomogne na{oj {koli
kako bi u~enici i nastavnici pre
svega imali gde da skladi{te i
smeste odgovaraju}u opremu.

Kabinet je ina~e opremljen naj-
modernijom tehnikom u smislu
interaktivnih tabli, lap top ra~u-
narima, kao i video bimom, re-
kao je direktor Goran Seger za-
hvaljuju}i darodavcima.

Kako je jo{ dodao, {kolu o~e-
kuje zamena elektrosistema, kao
i gromobranska instalacija. Do
kraja godine bi}e zavr{eni rado-
vi na fasadi koji izvodi firma

„Modulor“ iz Beograda. Za sve
planirane radove oko sre|ivanja
{kole bi}e ulo`eno preko 20 mili-
ona dinara, od kojih su najve}a
sredstva dobijena konkursom
Evropske investicione banke i
Ministarstva prosvete, nauke i
tehnolo{kog razvoja, a koji se po
direktorovim re~ima ~ekao pet
godina na realizaciju. Ostala
sredstva su dobijena od strane
lokalne samouprave i raznora-
znih donatora, koja su ulo`ena za
bolje uslove za u~enike ove {kole.

Po re~ima Dejana Savi}a, vla-
snika firme „Univer Savi}“, ovo
je jo{ jedna u nizu donacija koja
je data ovoj ustanovi.

- S obzirom da je ova godina
jubilarna u firmi jer proslavljamo
10 godina od osnivanja, prilika je
da se na konkretan na~in odu`i-
mo okru`enju u kojem radimo i
poslujemo ovu deceniju, rekao je
Savi}. 

- Svi vrlo dobro znamo u ka-
kvoj je situaciji dr`ava, grad i uop-
{te, kako nam stoje javne finansi-
je. Potreba {kole za ulaganjem u
nov name{taj i druge stvari, kako
bi bila opremljena najsavremeni-
jim u~ilima i da bi se deca u njoj
ose}ala bezbedno, budu posve}e-
na radu i odrastanju, iziskuje veli-
ka sredstva. Na`alost, te{ka je si-
tuacija i zato je mo`da ovo dobra
prilika da pozovemo sve kompa-
nije da, koliko mogu, daju dopri-
nos razvoju Grada Po`arevca, za-
klju~io je Savi}.

Z. V.

@agubica - Prema najnovijim podacima
Penzijsko-invalidskog osiguranja,  Udru-
`enje penzionera  op{tine @agubica je ve-
oma aktivno na mnogim poslovima od
zajedni~kog interesa. Udru`enje broji
3.460 penzionera, a op{tina @agubica oko
5.000 gra|ana, ~ija starosna struktura iz-
nosi oko 58 godina.
Predsednik Udru`enja, Stanija Ognjanovi},
istakla je da Udru`enje u cilju zadovoljenja
potreba penzionera svakodnevno obavlja

Agilno Udru

Preduze}e „Univer Savi}“ doniralo name{taj {koli „Kralj Aleksandar I“

Opremili kabinete 
geografije i fizike

Po`arevac - U okviru sprovo|enja
projekta „Na{e pravo da `ivimo
bolje“, koji realizuju Udru`enje
Roma Brani~evskog okruga i grad
Po`arevac, deo aktivnosti se od-
nosi na obezbe|ivanje sta`iranja
za u~enike zavr{nih godina sred-
njih stru~nih {kola Romske naci-
onalnosti i lica koja su zavr{ila
srednju stru~nu {kolu u protekle
dve godine. Sta`iranje }e se odvi-
jati u javnim i privatnim preduze-
}ima na teritoriji grada Po`arevca
i Gradske op{tine Kostolac.

„Sta ìranje je prilika da se upo-

Poziv Udru`enja Rom

„Na{e pra

Visina zarada u Brani~evskom okrugu

Kostolac u vrhu,
Malo Crni}e pri dnu
Po`arevac - Prose~na neto zarada u Srbiji ispla}ena u avgustu 2016. godine iznosi-
la je 45.286 dinara i realno je smanjena za 3 odsto u odnosu na prethodni mesec a
Po`arevac je  ispod proseka dok se Kostolac, odmah posle Sur~ina, nalazi na dru-
gom mestu po visini zarada u Republici.
U odnosu na prosek u Srbiji, Po`arevac je ispod proseka sa 39.495 dinara.  Ovaj po-
datak odnosi se na teritoriju bez Kostolca koji i u avgustu bele`i prosek me|u na-
jvi{ima u Srbiji sa 70.455 dinara. Jedina lokalna uprava koja je u avgustu imala ve}i
prosek zarada od Kostolca je Sur~in sa 80.426 dinara.
Kao {to ima op{tinu, koja je druga po visini primanja, Brani~evski okrug ima i
op{tinu koja je po visini zarada pretposlednja u Srbiji. To je Malo Crni}e koje je ost-
varilo prosek od 26.530 dinara. Crni}ki prosek vi{i je samo od proseka Trgovi{ta od
21.873 dinara. Zanimljivo je ipak da su zarade u Malom Crni}u nominalno vi{e u
odnosu na prethodni mesec za ~itavih 9,6 odsto. Z. V.

Dejan Savi} (desno) i Goran Seger 
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i~evo

nekada{njih i sada{njih |aka

likanima

u~estvovala su 92 u~enika i osvoje-
ne su 24 nagrade. Na{a {kola je
predlo`ena za najvi{e priznanje u
oblasti obrazovanja za Svetosavsku
nagradu, zaklju~ila je @ukovski.

Najboljem matemati~aru u~eni-

ku Ani Nikoli} uru~ena je nov~ana
nagrada i plaketa porodice Tadi},
koja svake godine nagra|uje |aka
generacija, u znak se}anja na svog
ro|aka, Milana Tadi}a koji je bio
|ak Po`areva~ke gimnazije. Z. V.

Po`arevac - Ponovo je, po ko zna
koji put, aktuelizovana pri~a oko
uvo|enja uniformi u {kole, a mi-
{ljenja me|u zaposlenima u pro-
sveti i u~enicima su podeljena,
prema istra`ivanjima Radija Bo-
om 93 u Po`arevcu. Dok neki
smatraju da }e se no{enjem uni-
formi ili kecelja u~enicima izjed-
na~iti status, promeniti na~in
obla~enja i uspostaviti ose}aj pri-
padnosti {koli, protivnici isti~u ka-
ko uniforme sputavaju u~enike da
izraze svoju li~nost, ne vide svrhu,
a isti~u i finansijski momenat.

Direktorka O[ „Sveti Sava“,
Margareta Sekulovi} ka`e da ni-
je protiv uno{enja uniformi, ali
se pita ko }e da ih finansira. „Jed-
na uniforma nije dovoljna za jed-
nog |aka, mora da ima najmanje
dve uniforme, pa onda letnja i
zimska“, rekla je Sekulovi} i do-
dala da nije sigurna da to rodite-
lji finansijski mogu da izdr`e.

U srednjoj medicinskoj {koli
postojala je inicijativa {kolskog
odbora za uvo|enje uniformi.
Ideja nije za`ivela, jer nije bio za-
interesovan dovoljan broj u~eni-
ka. Direktor medicinske {kole,
Dragan Novi~i} ka`e da unifor-
me treba uvesti u prvom razredu
osnovne {kole.

- Sa srednjo{kolcima bi to bi-
lo malo te`e, izjavio je Novi~i},
dodaju}i da ne zna ni na koji na-
~in bi bili tretirani u~enici koji ne
bi dolazili u {kolu bez uniforme.

Pedago{kinja po`areva~ke
gimnazije @ivkica \or|evi} pro-
tivi se no{enju {kolskih uniformi.
Ona smatra da je to neka vrsta
„uravnilovke“ koja ispunjava sa-
mo formu i da je kao takva apso-
lutno nepotrebna. „To je ne{to
{to je prevazi|eno i nema nika-
kvog smisla, a socijalne razlike se
ne mogu prikriti uniformama.
Treba da idemo napred, da ide-
mo za tim da roditelji mogu da
zarade i da damo deci {ansu da
preko zadruga rade, zarade, da
ne budu radnici eksploatisani, pa
}e onda mo}i da kupe. I kako sa-
kriti obu}u, kako prikriti patike

od 100 evra preko {kolske uni-
forme, pita se \or|evi}eva.  Ona
smisao uvo|enja uniformi vidi
samo u medicinskim {kolama.

Direktor O[ „Kralj Aleksan-
dar I“, Goran Seger  sla`e se sa
eventualnim uvo|enjem unifor-
mi u osnovno{kolsko obrazova-

nje upravo zbog izjedna~avanja
statusa u~enika, ali i zbog nekih
u~enika koji ne prepoznaju {ta je
primerena ode}a za {kolu. On
ka`e da je na savetu roditelja ne-
koliko puta predlagano uvo|enje
uniformi. Postojala je ideja da i
nastavnici nose uniforme, odno-
sno radne mantile, ali se odusta-
lo jer nisu znali kako bi se re{ilo
pitanje finansiranja i {ivenja.

Me|u srednjo{kolcima su ta-
ko|e podeljena mi{ljenja. Dok

neki smatraju da bi se time pri-
krile socijalne razlike i postavio
novi na~in pona{anja i obla~enja,
drugi ka`u da bi se time ograni-
~ila sloboda izra`avanja i jedin-
stvenosti. Oni ne vide izjedna~a-
vanje materijalnog statusa kod
u~enika, pogotovo ako oni do-

brostoje}i nose skupe patike i
mobilne telefone. 

Ina~e, |a~ke uniforme u Srbiji
prvi put su nosili u~enici liceja u
prvoj polovini 19. veka. U~enice
su nosile crne satenske gornje ha-
ljine (kecelje) sa belim kragnama
i teget beretke, a u~enici samo cr-
ni ili teget ka~ket sa rimskom
oznakom za razred. Mnoge {kole
i dr`ave napustile su praksu uni-
formi u drugoj polovini 20. veka.
One su, me|utim, i dalje prisutne

u zemljama Dalekog istoka (Ja-
pan, Kina, Severna Koreja), kao i
na presti`nim privatnim {kolama
u Zapadnoj Evropi i Americi.

No{enje {kolskih uniformi
odavno je postala obaveza i nije
nova pojava u svetu. Tako je istra-
`ivanje Univerziteta Oxford Bro-
okes pokazalo kako uvo|enje
{kolskih uniformi mo`e uticati na
ocene, poha|anje nastave, ali i po-
na{anje u~enika. Srednjo{kolci
koji su bili morali da nose unifor-
me bolje su se pona{ali u, ali i iz-
van {kole. Naime, shvatili su da ih
se zbog uniformi mo`e lak{e pre-
poznati na ulici. Uz to, imali su ve-
}i ose}aj pripadnosti, zbog ~ega su
vi{e cenili ne samo profesore ve} i
prostor u kojem im se {kola nala-
zi. Pozitivni rezultati su bili dodat-
no vidljivi kod devojaka koje vi{e
nisu bile optere}ene s odabirom
„prave“ ode}e za odlazak u {kolu
niti maltretirane zbog odabira
„krive“ ode}e. Zanimljivo je kako
su neki istra`iva~i primetili i da su
u~enici koji su nosili {kolske uni-
forme ostvarivali bolje rezultate
na testovima. Z. V.

Potpuno podeljena mi{ljenja o uvo|enju {kolskih uniformi u Po`arevcu i okolini

Odevna „uravnilovka“ 
ili izraz samosvojnosti

Manje izostanaka
Istra`ivanje koje su proveli istra`iva~i sa Univerziteta u Hjustonu pokazalo je kako je
uvo|enje {kolskih uniformi rezultiralo s manje izostanaka, a to se onda odrazilo i na
znanje u~enika. Naime, deca su se mogla fokusirati na u~enje i nastavu jer su nestala
zadirkivanja zbog lo{ije ode}e ili izgleda. Tako je kod devoj~ica prime}en bolji rezultat
u engleskom jeziku, a kod de~aka u matematici.

brojne poslove. Sa `eljom da ~lanovima
pru`i najpovoljnije uslove kupovine i omo-
gu}i u{tedu u ku}nom bud`etu, omogu}a-
va im  se pla}anje u vi{e mese~nih rata hra-
ne, ogrevnog drveta i ostalih potrep{tina.
Sastavni deo aktivnosti tokom godine
predstavlja i organizacija izleta, ekskurzija,
kao i besplatan odlazak u banje, za koje
penzioneri pojedina~no imaju pravo da po-
trebnu dokumentaciju podnesu svake pete
godine. Osiguranje svakog ~lana Udru`e-

nja, po re~ima  gospo|e Ognjanovi}, veo-
ma je bitno, te je apelovala na sve penzio-
nere da se osiguraju, da do|u u Udru`enje
i raspitaju se koje se povoljnosti nude, a sve
u interesu li~ne bezbednosti.
Dobra organizacija predstavnika Udru`enja
i penzionera, vidljiva je i kroz razli~ite vidove
saradnje sa drugim Udru`enjima, preduze-
}ima i organizacijama, te je zato progla{eno
za najbolje u regionu {to se ti~e ure|enja
prostora, anga`ovanja i masovnosti. Z. V.

u`enje penzionera

znate sa prakti~nim radom u pred-
uze}ima koja se bave poslovima za
koja se {kolujete, steknete nova po-
znanstva i zapo~nete profesional-
nu karijeru na pravi na~in. Veruje-
mo da }e svi sta ìsti imati ve}u {an-
su da se zaposle, iz razloga {to po-
slodavci danas izrazito vrednuju
kandidate koje imaju iskustvo u ra-
du, saop{tavaju iz Udru`enja

„S obzirom da je ovo drugi po-
ziv za sta`iranje, ̀ elimo da izrazi-
mo zadovoljstvo ~injenicom da je
15 odsto od ukupnog broja sta`i-
sta iz prve faze zasnovao radni od-

nos u kompanijama u kojima su
bili anga`ovani na sta`iranju. Sta-
`iranje traje tri meseca, a za sve
koji `ele da uzmu u~e{}e obezbe-
|eni su prevoz i obrok. Prijava za
sta`iranje se vr{i u prostorijama
Romskog edukativnog centra,
Mo{e Pijade bb, kod kasarne „Ge-
neral Pavle Juri{i} [turm“ i Istorij-
skog arhiva. Sve informacije zain-
teresovani mogu dobit na e-mail
adresi: urbo.po@mts.rs ili na bro-
jeve telefona 012/213-783 ili
064/327-13-14, saop{tili su iz ovog
udru`enja. Z. V.

ma za u~e{}e u projektu

avo da `ivimo bolje“

Obele`avanje Dana Gimnazije
Negde se uniforma smatra delom kolektivnog identiteta

Po`arevac - Ponos Teniskog kluba “Po`arevac” i ~itavog gra-
da Jovana Gruji} je na  Kupu Srbije u Subotici osvojila drugo
mesto izgubiv{i u finalu od slabije rangirane igra~ice Mie
Risti} iz Bora. Jovana nije uspela da ponovi uspeh sa prvenst-
va isto~ne Srbije, koji je igran predhodne nedelje kada je bila
prva, ali i vice{ampionska titula na ovom turniru dokaz je da
se nalazi u vrhu srpskog tenisa. Njen trener Milan Markovi}
isti~e da je ovim uspehom na{a Jovana   zadr`ala ~etrnaestu
poziciju me|u starijim devoj~icama do 12 godina, ~ime  je i
dalje najbolje plasirana desetogodi{nja devoj~ica Srbije. Po
na~inu igre i postizanja dosada{njih uspeha, stru~njaci pred-
vi|aju da uskoro bude i najbolja me|u starijim devoj~icama,
jer je to ve} odavno me|u svojim vr{njakinjama. P. P.

Novi uspeh talentovane teniserke iz Po`arevca

Jovana Gruji}
vice{ampionka
Srbije

Devoj~ica, a ve} sa
brojnim medaljama
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Kostolac - Ogranak „TE-KO Kostolac“
ostvaruje ovogodi{nje proizvodne pla-
nove u rudarskom sektoru, konstatu-
je izvor EPS Energija. Za sedam mese-
ci rada na Povr{inskom kopu „Drm-
no“ iskopane su 4.772.762 tone uglja,
{to je na nivou plana. 

Prose~na kalori~na vrednost ispo-
ru~enog uglja za rad termoenergetskih
kapaciteta iznosi 8.373 kilod`ula po
kilogramu uglja. Za sedam meseci is-
poru~eno je 40.045 terad`ula, {to je na
nivou planirane toplotne vrednosti.

Rezerve uglja na deponijama na kraju
jula dodatno su osigurale pouzdano i
kvalitetno snabdevanje termoenerget-
skih kapaciteta. Kada je re~ o u~inku
jalovinskih sistema, za sedam meseci
rada otkopana su 23.213.103 kubika,
{to je za neki procenat ispod bilansira-
nih koli~ina i lako nadoknadivo, kako
nam je re~eno u rudarskom sektoru
ogranka „TE-KO Kostolac“.

- Proizvodnja na kopu „Drmno“ je
stabilna i pored problema koji realno
optere}uju proizvodni proces. Prema

rezultatima rada za sedam meseci, ja-
sno je da su ostvareni planirani rezul-
tati na proizvodnji uglja i da je zabele-
`en mali pad na proizvodnji otkrivke.
Ali to }e svakako biti nadokna|eno
bez ve}ih pote{ko}a, rekao nam je
Ivan Ta{i}, direktor za proizvodnju
uglja u ogranku „TE-KO Kostolac“.
Kako ka`e, proizvodni proces optere-
}en je i problemima kao {to su ekspro-
prijacija, nedostatak radnika, starosna
struktura zaposlenih...

Z. V.

Na Povr{inskom kopu „Drmno“ za sedam meseci iskopano vi{e od 4,77 miliona tona uglja

Proizvodnja bez oscilacija

Direktor privrednog dru{tva „Rekultivacija 
i ozelenjavanje“ podneo ostavku 

Preduhitrio smenu
Kostolac - Diplomirani ekonomista Fi-
lip Raki} (34), direktor kostola~koog pri-
vrednog dru{tva „Rekultivacija i ozele-
njavanje“, podneo je ostavku na ovu
funkciju, koju je obavljao od maja 2014.
godine. Kako smo nezvani~no saznali,
on je ostavku podneo kako bi preduhi-

trio zakulisne radnje unutar SNS-a, jer je
imao informaciju da mu se sprema sme-
na. Zbog poreme}enih me|uljudskih
odnosa unutar SNS-a, ~iji je Raki} ~lan,
njegova odluka o ostavci je neopoziva.

U tekstu svoje ostavke, Raki} je na-
veo da je ranije RIO, sa oko 40 zaposle-
nih, bio pred ste~ajem, u slu~aju da se

ne privatizuje, po ceni od 358.000 evra.
„Danas RIO ima 150 stalno zaposlenih
i anga`ovanih po ugovoru, a njegova
dana{nja procenjena vrednost iznosi
2,5 miliona evra“, istakao je Raki} u
svojoj ostavci, koju je dostavio Vladi
Republike Srbije i Skup{tini PD RIO.
On se u njoj zahvalio svim zaposleni-
ma, koje smatra zaslu`nima za uspeh i
napredak preduze}a i poru~io im da i
ubudu}e nastave sa vredim radom.

Na kraju teksta ostavke, Raki} se
obratio Skup{tini preduze}a RIO. „Da
bih vama skinuo balast i teret dono{enja
voljne ili nevoljne odluke, va{e ili ~ije ve},
moja ostavka je neopoziva!“, naglasio je
Raki}. Kako smo nezvani~no saznali, na
njegovo mesto treba da do|e Miodrag
Stepanovi}, tako|e iz SNS-a, koji je do
aprilskih izbora obavljao funkciju zame-
nika gradona~elnika Po`arevca. Za Ste-
panovi}a jedno vreme se {pekulisalo se
da }e biti postavljen za izvr{nog direkto-
ra za proizvodnju uglja u EPS Ogranku
TE-KO Kostolac. M. Veljkovi}

Pozitivno poslovanje
Od kako je do{a na ~elo preduze}a RIO, Raki} je
izgradio savremene plastenike sa rezanim ru`a-
ma i povr}em, nabavio vrhunsku opremu iz Ita-
lije i zaposlio vi{e desetina ljudi. Sa njim na ~elu,
preduze}e RIO pozitivno je poslovalo i pro{irilo
poslovne aran`mane i van Kostolca i Po`arevca.

Ku~evo - Pokretanjem radova u nase-
lju Kaoni ozna~en je po~etak gasifika-
cije op{tine Ku~evo a vrednost tog za-
ma{nog posla, ~iji }e rezultati zna~aj-
no doprineti prosperitetu ove homolj-
ske komune, iznosi oko 11 miliona
evra. Doga|aju su prisustvovali pred-
stavnici Srbijagasa, Gas investa i lokal-
ne samouprave. Predsednik op{tine
Novica Jano{evi} je objasnio da su ra-
dovi po~eli u Kaoni zbog toga {to se tu
nalazi veoma va`an privredni subjekt
- kre~ana, kojoj je gas neophodan za
podizanje kvaliteta proizvodnje.

Jano{evi} je dodao da }e ukupna
du`ina ~eli~nog primarnog voda na
teritoriji op{tine Ku~evo iznositi oko
49 kilometra, dok }e sekundarni vo-
dovi, u prvoj fazi, biti izgra|eni u du-
`ini od 100 kilometara, a kasnije }e bi-
ti ura|eno jo{ 50 kilometra. Na terito-

riji op{tine nalazi}e se {est mernih re-
gulacionih stanica i u prvoj fazi pred-
vi|ena je izgradnja 600 priklju~aka,
prvo za potrebe objekata od javnog
zna~aja i privrednih subjekata, a po-
tom i za gra|anstvo.

Zoran Kukobat, pomo}nik direkto-
ra Gas Investa, naveo da je mre`a na
teritoriji op{tine Ku~evo koncipirana
tako da napaja sa distributivnog gaso-
voda srednjeg pritiska koji u op{tinu
Ku~evo dolazi iz pravca Po`arevac -
Malo Crni}e - Veliko Gradi{te.

Mre`a }e se sastojati od {est lokal-
nih podmre`a, koje }e se napajati iz is-
to toliko merno regulacionih stanica -
u Rabrovu, Mi{ljenovcu, Turiji, Kao-
ni, Ku~evu i Neresnici i iz kojih }e se
prakti~no napajati sva naselja na teri-
toriji ove homoljske op{tine.

Z. V.

Radovima u naselju Kaoni ozna~en 
po~etak gasifikacije op{tine Ku~evo

Posao vredan oko
11 miliona evra

Veliko Gradi{te najavljuje nove planove za Srebrno jezero, koje postaje sportski centar ovog dela Srbije

Grade sportsku halu, 
trim-stazu i zatvoreni bazen
Veliko Gradi{te - Op{tina Veliko Gradi-
{te najavljuje nove planove za Srebrno
jezero, koje posle turisti~kog, polako po-
staje i pravi sportski centar ovog dela Sr-
bije. Naime, nakon nedavnog otvaranja
ko{arka{kog kampa Milo{a Teodosi}a,
uz terene na otvorenom, na jezeru }e ni-
}i i nova sportska hala, saznaje eKapija.

Predsednik op{tine Veliko Gradi{te

Dragan Mili} je izjavio da se ideja za taj
objekat rodila nakon otvaranja ko{ar-
ka{kog kampa, i govori o dosada{njim
rezultatima. Gradi{tanci, kako ka`e, ~i-
ne sve da bi produ`ili turisti~ku sezonu
i postali {to atraktivniji za posetioce. 

- Imamo ~etiri nova ko{arka{ka te-
rena na otvorenom, jedan je ve} pre-
svu~en tartanom, a uskoro }e to biti
ura|eno i da ostalima. Milo{ Teodosi}
je letos otvorio kamp Teo4, koji je vrlo
pose}en. U kampu je ve} boravilo oko
600 dece, sa trenerima. Bilo ih je i iz
inostranstva, iz Rusije, Slovenije, Itali-
je, Gr~ke, pri~a Mili}.

Na otvaranju ko{arka{kog kampa,
gosti Gradi{tanaca bili su ministar tr-
govine i turizma Rasim Ljaji} i mini-
star sporta Vanja Udovi~i} i tada se ro-
dila ideja da Srebrno jezero postane
ko{arka{ki centar Srbije, dodaje na{
sagovornik. Nakon Olimpijskih igara,
Gradi{tanci su kod Ministarstvu turi-
zma konkurisali i dobili sredstva za iz-

gradnju novog sportskog objekta. Mi-
li} obja{njava da }e biti izgra|en kvali-
tetan objekat, koji }e mo}i da zadovo-
lji i standarde reprezentacije.

- Dogovoreno je da bude izgra|ena
vi{enamenska hala, kako bi osim ko-
{arka{a tamo mogli da treniraju i ruko-
meta{i i odbojka{i. Veliko Gradi{te je
grad poznat po odbojci, a imamo i na-
jave potencijalnih investitora - biv{ih
odbojka{a, koji bi da naprave kamp po-
put Teodosi}evog. Mi }emo mo}i da im
za odbojka{ki kamp, uz na{u postoje}u
halu, ponudimo jo{ jedan kvalitetan
objekat, ka`e sagovornik eKapije. 

U toku je konkurs za izradu pro-
jektne dokumentacije za sportsku ha-
lu, a rok za podno{enje ponuda je 3.
oktobar 2016. godine. Kako je u pita-
nju monta`ni objekat, o~ekuje se da
sami radovi ne traju dugo, a na{ sago-
vornik smatra da bi, ukoliko se ispo-
{tuje planirana dinamika, gradnja ha-
le mogla da bude gotova do maja

2017. godine. Prema konkursnoj
dokumentaciji, hala treba da za-
dovoljni uslove za odr`avanje tre-
ninga, ali i takmi~enja u ko{arci,
odbojci i rukometu. Planiran je
teren dimenzija 20 sa 40 metara,
sa tribinama sa 200 mesta za se-
denje. Osim hale, objekat treba
da sadr`i i aneks, gde }e biti ula-
zni hol, biletarnica, dve kancela-
rije, sanitarni ~vor, svla~ionice za
sportiste i teretana, prostorija za
sudije, itd. Za izgradnju }e, pre-
ma re~ima Mili}a biti potrebno
izme|u 50 i 60 miliona dinara a
ta~an iznos zna}e se kada doku-
mentacija bude zavr{ena. 

Ina~e, Srebrno jezero bi trebalo da
dobije i trim-stazu, a u toku je i izrada
projekta. Tu nije kraj planovima za raz-
voj, pa predsednik op{tine Veliko Gra-
di{te za slede}u godinu najavljuje jo{ je-
dan veliki projekat - zatvoreni bazen. 

- Imamo projekat za zatvoreni ba-
zen na Srebrnom jezeru i spremamo
se da dogodine radimo i na njegovoj
realizaciji. Ta investicija ko{tala bi oko
2,5 miliona evra, a u planu nam je da
za novac konkuri{emo putem progra-
ma prekograni~ne saradnje, izjavio je
predsednik op{tine Veliko Gradi{te
Dragan Mili}. Z. V.

Panorama „srpskog mora“

Sa kostola~kih ugljenokopa

Sa otvaranja radova u Kaoni
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U Po`arevcu je u sredu umro ~uveni bokser Sreten Mirkovi}

Poslednja runda 
legendarnog {ampiona
Po`arevac - U Po`arevcu je u
sredu ujutru umro nekada ~u-
veni bokser Sreten Mirkovi}, u
58. godini. On je preminuo
nakon duge i te{ke bolesti, na
intenzivnoj nezi Internog ode-
ljenja po`areva~ke bolnice. 

Ovaj ~uveni sportista, bok-
som je po~eo da se bavi jo{ od
detinjstva, kao osnovac. To-
kom bogate i uspe{ne karijere,
imao je oko 500 me~eva, od
kojih je ~ak 300 okon~ao no-
kautom. Njegov najpoznatiji
me~ bio je 1979. godine, na
prvenstvu Evrope u Kelnu,
1979. godine, kada je osvojio
srebrnu medalju, jer je u fina-
lu izgubio od doma}eg bokse-
ra, Ernesta Milera. 

Prve pobede Sreten je
ostvario u bokserskom klubu
„Mladi radnik“ u Po`arevcu, u
koji se doselio posle Pri{tine,
Vrbasa i Prizrena. Njegovi tre-
neri, od kojih je vredno u~io
tajne boksa, bili su ~uveni Vla-
dimir Stanisavljevi} i Blagoje
Vuj~i}. Nakon toga, karijeru je

nastavio u Smederevu, gde je
klubu pomogao da se plasira u
Prvu saveznu ligu. Sreten je
po~eo kao bokser poluverter
kategorije, do 63,5 kilograma,
a zavr{io karijeru u srednjoj,
do 75 kilograma. Ovaj poznati
bokser, koji se takmi~io i za
beogradski „Partizan“, posled-
nja dva me~a imao je pre 10

godina, u Gornjem Milanovcu
i Trsteniku, i u oba je pobedio
nokautom. Svoje bogato isku-
stvo, Sreten je prenosio na
mla|e generacije, u {koli bok-
sa u po`areva~koj hali sporto-
va. Iza sebe je ostavio suprugu
i sina, sportskog menad`era,
koji je u ovoj {koli radio zajed-
no sa njim. M. V.

Bambi ostao bez 20 pripadnika obezbe|enja i protivpo`arne za{tite

Radnici tvrde da su zbog
protesta dobili otkaze
Po`arevac - U svetlu svako-
dnevnog obespravljivanja rad-
nika u na{em dru{tvu, jedan
doga|aj u Po`arevcu, koji ve}
nekoliko dana zaokuplja pa-
`nju javnosti, vra}a nadu u rad-
ni~ku solidarnost. Radnici koji
ve} godinama rade u slu`bi
protivpo`arnog i fizi~kog obez-
be|enja fabrike „Bambi“, njih
vi{e od 20, zajedno su zbog ne-
ispla}enih zarada i doprinosa,
protestovali i zbog toga dobili
otkaze.

Zbog specifi~nosti posla, vi-
sokog stepena po`arne ugro`e-
nosti, rada sa zapaljivim mate-
rijama, „Bambi“ je postavio vi-
soke standarde u vezi obu~eno-
sti radnika, njihovog poznava-
nja objekata, odnosno terena.
Na{ izvor koji nije hteo da se
predstavi, zbog toga {to su on i
njegove kolege i nakon otkaza
izlo`eni raznim pritiscima i

pretnjama je, tvrdi da su sve no-
ve slu`be koje su dobijale posao
preuzimale stare radnike zbog
njihovog iskustva i obu~enosti.

- Nikakvih problema u vezi
HTZ opreme, isplate zarada,
zdravstvenog osiguranja nije
bilo, sve dok posao nije dobila
jedna beogradska firma, ka`e
na{ izvor i dodaje da nakon
skoro tri meseca od preuzima-
nja radnici nisu dobili unifor-
me, HTZ opremu, zdravstvene
knji`ice, a ispla}ena im je sim-
boli~na zarada po nepoznatom
osnovu. On ka`e i da su radnici
sve vreme ukazivali na proble-
me poslovodstvu „Bambija“ i
svojim nadre|enima, ali su
ostajali bez odgovora. Nezva-
ni~no, postojalo je obe}anje, u
digitalnom formatu (e-mail),
da }e svi problemi biti re{eni do
07. 09. 2016. godine. Kako je i
to, ko zna koje po redu, obe}a-

nje prekr{eno, radnici su soli-
darno odlu~ili da vi{e ne mogu
da rade pod tim uslovima.

Nakon toga firma iz Beogra-
da na njihova mesta dovodi
svoje radnike, koji nikada pre
nisu bili u krugu fabrike, koji
ne poznaju procedure rada sa
zapaljivim gasovima, polo`aje
hidranata i sl. Na{ izvor tvrdi
da su kontrole u „Bambiju“
konstantne i rigorozne, da se
svakodnevno proveravaju pro-
cedure i obu~enost, da se pre-
gledaju snimci sigurnosnih ka-
mera i da se stalno tra`e potvr-
de o stru~nim ispitima radnika.

Radnici kojima Zakon,
Ustav i dr`ava garantuju pravo
na rad sa adekvatnom opre-
mom i nadoknadama su ostali
bez posla, a dosad se niko iz
„Bambija“ i nadle`nih inspek-
cija nije zvani~no oglasio u vezi
ovog doga|aja. M. V.

Veliko Gradi{te - U Ra~i je
osnovni javni tu`ilac iz Velikog
Gradi{ta obavio razgovor sa dru-
govima dvojice bra}e iz Trske,
Stefana (14) i Nikole (13) Petro-
vi}a, koji su se 11. septembra
utopili tokom vo`nje pedalinom
po Srebrnom jezeru. De~aci su
se utopili nakon fudbalske utak-

mice na koju su do{li zajedno sa
direktorom O[ „Kara|or|e“ i
trenerom. Iako su bili maloletni
i nepliva~i, iznajmili su pedalinu
i to bez za{titnih prsluka. 

Zbog ove tragedije pritvore-
ni do mesec dana su direktor
O[ „Kara|or|e“ iz Ra~e, Zoran
Jovanovi}, fudbalski trener Mi-
lo{ Gaji} i bra~ni par, vlasnici
pedalina, Dragana i Milina
Stankovi} iz Ni{a. Prema re~i-
ma branioca osumnji~enog di-
rektora, advokata Slobodana

Cvetanovi}a, koji je prisustvo-
vao saslu{anju de~aka, svi oni
su rekli da im je direktor izri~i-
to zabranio da se kupaju. 

- Razgovor je obavljen sa 12
de~aka koji su 11. septembra
bili na Srebrnom jezeru. Svi oni
rekli su tu`iocu da im je direk-
tor dozvolio samo da se {etaju i

da nikako ne prilaze vodi, ka-
zao je Cvetanovi}. On je dodao
da su de~aci za tragediju krivili
vlasnike pedaline, jer su vr{ili
pritisak na njih da je iznajme, a
nisu ih pitali ni da li su malolet-
ni, ni da li znaju da plivaju. 

- Jedna grupa od ~etiri de~a-
ka iznajmila je plavu pedalinu.
Druga grupa od {est de~aka, me-
|u kojima su bila i bra}a Stefan i
Nikola, bila su pored crvene pe-
daline i nisu odlu~ili da je iznaj-
me, ali su ih vlasnici nagovarali i

spustili im cenu na 50 dinara, {to
je njih {estoricu ko{talo 300 di-
nara. Kada su deca pristala na tu
cenu ona su se popela na pedali-
nu, a supruga vlasnika odgurnu-
la je pedalinu koja je zaplovila ka
sredini jezera , rekao je Cvetano-
vi}. De~aci su ispri~ali da je do
tragedije do{lo kada je Nikola is-
kliznuo sa pedaline, pa je Stefan
sko~io za njim, ali su obojica po-
tonula jer su bili nepliva~i. Za
njima su sko~ila dva-tri druga,
ali nisu uspeli da im pomognu. 

De~ak P. M.. Koji je bio na
pedalini na kojoj su bila bra}a
Petrovi} rekao je pred tu`io-
cem da su ~etvoro njegovih
drugara prvi iznajmili pedalinu
ali da oni nisu imali nameru da
to isto urade i da su se predo-
mislili kada ih je jedan ~ovek
pozvao i rekao da }e da im spu-
sti cenu na 300 dinara za sat
vo`nje, na{ta su njih {estorica,
posle malo ne}kanja, pristali.

- Na jezeru, u jednom trenut-
ku ~uo sam kako je Stefan povi-
kao: „Ljudi Nikola se davi“. Ste-
fan je sko~io za njim u vodu i
obojica su po~ela da se dave. Je-
dan na{ drug doplivao je do njih
i poku{ao da im pomogne, ali ni-
je uspeo. Svi smo po~eli da vri{ti-
mo i da dozivamo upomo}. Vi-
deo sam kada je trener dotr~ao
do obale i sko~io u jezero po~ev-
{i da pliva. Za njim je krenuo je-
dan ~ovek sa pedalinom, na ko-
ju se trener popeo i do{ao do
nas, opisao je de~ak tragi~an do-
ga|aj u izjavi datoj tu`iocu, koja
se u velikoj meri poklapa i sa iz-
javama ostalih de~aka. Po{to su
saslu{ani svi svedoci, advokati
osumnji~enih tra`ili su njihovo
pu{tanje na slobodu i sada o~e-
kuju pozitivan ishod tog svog
zahteva. M. V.

Nastavlja se istraga zbog davljenja bra}e Petrovi} u Srebrnom jezeru

Saslu{ani drugovi
stradalih de~aka

Po`arevac - Goran \or|evi}
(35) iz Velikog Crni}a u te{kom
alkoholisanom stanju izazvao je
saobra}ajnu nezgodu u kojoj je
poginuo Bojan Paunovi} (39) iz
mesta Kula, op{tina Malo Crni}e.

Nesre}a se dogodila u pone-
deljak oko 19 sati na lokalnom
putu Po`arevac - Malo Crni}e,
u mestu Toponica, kada je vo-
za~ „mercedesa“ Goran \. izne-
nada izgubio kontrolu nad vo-
zilom, pre{ao na levu stranu

puta i udario u zadnji levi to~ak
traktora sa prikolicom natova-
renom drvima koji se kretao iz
suprotnog smera. Od siline
udarca prikolica se zanela, a Bo-
jan Paunovi}, koji je sedeo na
natovarenim drvima, pao je sa
nje. Nesretni Paunovi} prili-
kom pada udario je glavom u
asfalt, i u nesvesnom stanju
prevezen u po`areva~ku Op{tu
bolnicu, gde je preminuo. U
ovom udesu voza~ traktora Zla-

tan Petrovi} (29) iz Velikog Cr-
ni}a zadobio je lak{e povrede. 

Po`areva~ka policija uhapsi-
la je voza~a „mercedesa“ Gora-
na \or|evi}a, koji je skrivio ne-
sre}u. \or|evi} je imao 3,81
promila alkohola u krvi. Voza~
„mercedesa“ nakon isteka po-
licijskog zadr`avanja od 48 sati
bi}e predat nadle`nom tu`iocu
sa krivi~nom prijavom te{kog
dela protiv bezbednosti saobra-
}aja. M. V.

Imao je oko
500 me~eva,
od kojih je ~ak
300 okon~ao
nokautom 

Voza~ „mercedesa“ izazvao udes u kojem je stradala jedna osoba

Osumnji~eni uhap{en sa
3,81 promila alkohola u krvi Ronioci brzo reagovali: Sa mesta nesre}e
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Hor „Barili“ otvorio manifestaciju „Ira~ki dani kulture“

Kulturom protiv terorizma
Beograd - Po`areva~ki hor
„Barili“, pod upravom Katalin
Tasi}, intoniranjem himni Ira-
ka i Srbije, u Ustanovi kulture
„Palilula“ u Beogradu sve~ano
je otvorio „Ira~ke dane kultu-
re“. Horu „Barili“, koji ve} go-
dinama na najpresti`nijim ma-
nifestacijama dostojno repre-
zentuje grad Po`arevac, pripa-
la je ~ast da tre}i put uzastopno
otvori ovu manifestaciju, koja
se po sedmi put odr`ava u or-
ganizaciji ambasade Iraka u Sr-
biji, pod geslom „Kulturom
protiv terorizma“. 

Visokim zvanicama iz diplo-

matskog kora, politi~kog, ver-
skog i kulturnog javnog `ivota,
obratio se ambasador Iraka u Sr-
biji, dr Kasim Asker Hasan, na-
glasiv{i da Republika Irak vodi
odlu~uju}u borbu za slamanje
terorizma i osloba|anje delova
zemlje koju su okupirali terori-
sti, uni{tavaju}i kulturne spo-
menike jedne od najstarijih svet-
skih civilizacija. Nastup hora
„Barili“, koji je uz pratnju gitari-
ste Slavoljuba Tasi}a, izveo naj-
poznatije ira~ke pesme na origi-
nalnom arapskom jeziku, pred-
stavljao je najatraktivniji deo bo-
gatog umetni~kog programa. 

Izraziv{i zahvalnost u ime
ambasade Iraka za vi{egodi{nje
negovanje kulturnih veza i is-
kazanu solidarnost sa ira~kim
narodom, Nj. E. ambasador
Hasan je uru~io horu „Barili“
Zahvalnicu. U ime rukovod-
stva i ~lanica Hora, Katalin Ta-
si} je zahvalila na ukazanom
poverenju. Do kraja ove godine
hor „Barili“ o~ekuju nastupi na
diplomatskim prijemima po-
vodom nacionalnih praznika:
Indonezije, Austrije, Ujedinje-
nih Arapskih Emirata, Al`ira i
Japana. 

Z. V.

Paraolimpijac Goran Nikoli} boravio i u Po`arevcu

Maratonac u 
humanitarnoj akciji
Po`arevac - Paraolimpijac iz
Kragujevca, Goran Nikoli}, 3.
septembra krenuo je na put dug
2.400 kilometara, kako bi istr~ao
55 maratona za 55 dana. On }e
svakog dana pre}i 42 kilometra i
obi}i brojne gradove u Srbiji, Bo-
sni i Hercegovini i Crnoj Gori.
Nikoli} svakog dana pre|e 42 ki-
lometra i 196 metara do jednog
od 55 gradova u Srbiji. U Po`a-
revac je stigao iz Velikog Gradi-
{ta i to mu je bio 20. maraton.

Cilj poslednje maratonske tr-
ke bi}e mu u Budvi, 27. oktobra,
kada se proslavlja Me|unarod-
ni dan belog {tapa. Ovaj atleti-
~ar, iako slabovid, tr~anjem 55
maratona `eli da skrene pa`nju
na va`nost sporta za ljude sa in-
validitetom i da prikupi sredstva
za opremanje Regionalnog cen-
tra za sport i rehabilitaciju oso-
ba sa invaliditetom „Iskra“ u
Kragujevcu. „Smatrao sam da,

kao upravnik, mnogo korisniji
mogu biti ako sam na drumovi-
ma i tr~im ove maratone, kako
bih obezbedio nabavku opreme
uz pomo} humanih ljudi“, re-
kao je Goran. Opremanje Regi-
onalnog centra njemu je glavni
cilj tr~anja, a sporedni je obara-
nje aktuelnog Ginisovog rekor-

da, koji sada dr`i jedan Japanac,
sa pretr~ana 52 maratona za 52
dana. Tako|e, Goran ima za cilj
i da se stvore uslove za kolektiv-
ne sportove za osobe sa invalidi-
tetom po{to ih na Paraolimpija-
di ve} dugo nema, a me|u koji-
ma su: odbojka, ko{arka u koli-
cima, golbol za slepe. M. V.

Veliko Gradi{te - Planinarski
klub „Vukan“ iz Po`arevca je u
pro{lu subotu, organizovao je
za lica sa invaliditetom i njiho-
vim pratiocima besplatnu re-
kreativnu akciju sa posetom
naselju Ram na Dunavu i bo-

ravkom u prirodi u op{tini Ve-
liko Gradi{te. Bilo je ukupno 89
u~esnika. Akcija je nazvana
„Na lepom plavom Dunavu“.

U~estvovale su organizacije iz
Po`arevca kao {to su: Udru`enje
„Veritas“, Dru{tvo za cerebralnu

i de~ju paralizu, Savez slepih i
slabovidih, Savez gluvonemih,
Udru`enje za pomo} osobama
sa L Daun sindromom, osnovne
{kole Sveti Sava i Dositej Obra-
dovi} sa u~enicima sa autizmom
i drugi. Ova akcija je imala hu-
mani karakter za sugra|ane ko-
ji nemaju fizi~kih ili mentalnih
mogu}nosti da se aktivnije bave
pe{a~enjem i planinarenjem, ka-
ko bi osetili dra`i celodnevnog
boravka u prirodi. 

Ina~e, planinarski klub „Vu-
kan“ i Ekolo{ko dru{tvo Prija-
telji ̂ a~alice }e u subotu, 1. ok-
tobra organizovati rekreativnu
akciju Dan pe{a~enja u Po`a-
revcu i ujedno poziva sva udru-
`enja osoba sa invaliditetom da
se masovno priklju~e ovoj akci-
ji pe{a~enja u prirodi. 

Z. V.

Malo Crni}e - U Zaova~koj {umi
kod Malog Crni}a odr`ana je
manifestacija „Zaova 2016“, na
kojoj su se policajci takmi~ili u
kuvanju gula{a i pecanju ribe
na plovak. Kulinarsko takmi~e-
nje, osmo po redu, bilo je me-
|unarodno, jer su u njemu u~e-
stvovali i policajci iz Doboja -
Republika Srpska, uz kolege iz
Kikinde, Beograda i Brani~ev-
ske regije. Ukupno je bilo deset
ekipa, koje su se, dok su kuvale
gula{, okrepljivale uz pomo}
doma}e „mu~enice“, ro{tilja,
predjela u vidu vla{kog ka~a-
maka i ov~jeg sira, ~orbastog
pasulja, a tu je bilo i neizostav-
no prase na ra`nju.

Ekipa „Sam protiv svih“ iz
Po`arevca, osim gula{a, spre-
mala je i ~orbast pasulj za sve

prisutne, koji je izazvao najvi{e
odu{evljenja, zahvaljuju}i glav-
nom kuvaru Milanu Vu~kovi-
}u, dok je za predjelo u vidu
vla{kog ka~amaka od belog
bra{na i ov~jeg sira bio zadu`en
njihov ~lan Novica Blagojevi}

Hans iz Velikog Gradi{ta. Ova
ekipa bila je osma u kuvanju
gula{a, ali je zato u kuvanju pa-
sulja bila bez premca.

Po zavr{etku kuvanja gula-
{a, ~etvoro~lani `iri bio je na
mukama, ali, posle degustacije,

za pobednika je progla{ena eki-
pa „Regija Ispostava Veliko
Gradi{te“, koja je za nagradu
dobila kuvarski kotli} i trono-
`ac. Drugo mesto zauzela je
ekipa „Regija Ispostava Sedi-
{te“, ~iji su ~lanovi osvojili IPA
majice, a tre}e „Regija Isposta-
va 2“, kojima je dodeljena na-
grada u vidu kutla~e. Sve na-
grade dodelio je zamenik na-
~elnika Policijske uprave „Po-
`arevac“, Sa{a Milenkovi}.

Ekipa iz Doboja, koja u Zao-
vu dolazi drugu godinu za re-
dom, kao poklon od kolega iz
Srbije dobila je doma}u rakiju
„Brani~evku“. Oni su svoj uku-
sni gula{ spremili od ~ak ~etiri
vrsta mesa: svinjskog, gove|eg,
srnetine i od divlje svinje. Na
pitanju da li su ubacili i meso

medveda iz svog zavi~aja, la-
konski su odgovorili da je lov
na ovu `ivotinju kod njih za-
branjen.

U pecanju ribe na plovak pr-
vo mesto pripalo je ekipi „Beo-
gard 1“, jer su upecali 5.235

grama ribe. Na drugom se na-
{la ekipa „Paki i Laki“ sa upeca-
nih 4.175 grama, a na tre}em
ekipa „Crni}e 1“, koja je upeca-
la 3.095 grama. Svi oni dobili su
pehare u obliku ribe, razli~itih
veli~ina. M. V. 

Za razvoj nautike i
jedrili~arstva na Dunavu

Izlet za osobe sa invaliditetom

Golubac -  Predsednik Jedrili~arskog
saveza Srbije Svetislav Svira~evi} i se-
kretar Miodrag [ebek predali su dona-
ciju ovog saveza - specijalni ~amac op-
{tini i Jedrili~arskom klubu Golubac u ci-
lju daljeg razvoja nauti~kog i jedrili~ar-
skog sporta u ovom gradu na Dunavu. 
Donaciju je primio predsednik op{ti-
ne Golubac dr Neboj{a Mijovi} koji je
istakao da je ovo veliki i veoma va`an
poklon, a posebno za Jedrili~arski
klub koji }e imati dobre uslove za rad,
treninge i u~e{}e na raznim takmi~e-
njima u jedrenju na vodi. 

Jedrili~arski centar u Golupcu postoji
ve} 13 godina, u ovom centru boravi
veliki broj jedrili~ara, a odr`avaju se u
toku godine i nekoliko {ampionata i
{kole jedrenja, jer je ovde Dunav naj-
{iri i ima dovoljno vetra i najbolje re-
gatno polje. Pro{le godine Golubac i
jedrili~arski savez Srbiji bili su i doma-
}ini Balkanskog prvenstva u jedrenju
na vodi. 
- U cilju daljeg razvoja nauti~kog tu-
rizma u Golupcu, Jedrili~arski savez
Srbije poklonio je u vidu donacije je-
dan ~amac Jedrili~arskom klubu i op-

{tini Golubac na kori{}enje. Golubac i
Dunav su pravo mesto za razvoj jedri-
li~arskog i nauti~kog sporta u ovom
kraju i Srbiji. Mi smo pro{le godine u
saradnji sa op{tinom Golubac bili do-
ma}ini odr`avanja Balkanskog pr-
venstva u jedrenju na vodi, a u planu
nam je i da budemo doma}ini odr`a-
vanja me|unarodnog i svetskog pr-
venstva . Ovaj ~amac koji doniramo
Golupcu potvrda je na{e dugogodi-
{nje dobre saradnje, rekao je Sveti-
slav Svira~evi}, predsednik Jedrili~ar-
skog saveza Srbije. Lj. N. 

Policajci se takmi~ili u kuvanju gula{a u Zaova~koj {umi

Nikoli} u centru Po`arevca

Pobedni~ka 
ekipa za gula{

Najbolji u pecanju

Osobe sa invaliditetom kraj velike reke


